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VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Zorg, Cultuur en Welzijn van
19 december 2005

Aanwezig:
Mw.drs.A.J. Dekker (voorzitter), dhr. M. van Dijk (PvdA), dhr. H. Hooijer (VVD), mw. E.v.d. Kamp
(CDA), mw. G.B. van Keulen-Saenger (D66), dhr. S.J. Klarenbeek (VVD), dhr. H.R.A.L. Klein
Kranenburg (CDA), dhr. A. Koopmanschap (GL), dhr. C.J. van Kranenburg (CU), dhr.drs. A. Najib
(PvdA), dhr. W. de Niet (CDA), dhr.drs. B. Nugteren (GL), dhr.drs. J.P. Overbeek (PvdA), mw.
P.Pieper-Hagen (CDA), dhr.drs. P.C. Pollmann (PvdA), dhr. A. Schiedon (SP), mw.drs. J.Vonk-Vedder
alsmede dhr.drs. R.E. de Vries (D66);

Voorts aanwezig: mw.mr. J.G.J. Kamp (gedeputeerde);

Met kennisgeving afwezig: dhr. R. van Benthem (VVD), dhr.dr. R. Bisschop (SGP) en de heer ir. B.A.
Witteman (SP);

Van ambtelijke zijde aanwezig:
Dhr.drs. J. IJpma (wnd. adjunct-griffier) en mw. G. van Weerd (verslag).

1. Opening
De voorzitter, mevrouw Dekker, opent de vergadering met een woord van welkom. De berichten van
verhindering worden doorgenomen.

2. Ingekomen stukken
Geen.

3. Mededelingen
* De voorzitter memoreert dat de commissie een memo van mevrouw Kamp heeft ontvangen over

BAT; besluitvorming daarover zal in de vergadering van 16 januari aan de orde zijn.
Voorts geeft zij het woord aan de inspreker, de heer K. van Drunen, bestuurslid/manager van de
Stichting Bouw Advies Toegankelijkheid (BAT).
De heer Van Drunen laat het volgende weten:
“Opmerkingen wil ik maken over een onderwerp dat als zodanig niet op de agenda staat maar dat
bij de mededelingen aan de orde was: de voortzetting van de functie van bouwkundig adviseur
toegankelijkheid. Het lijkt ons goed dat u weet dat de beëindiging van de subsidierelatie tussen
de provincie en de stichting BAT geheel strookt met het voornemen van BAT om:
- de functie van bouwkundig adviseur toegankelijkheid per 1/1/2006 over te dragen aan de

nieuwe p/c organisatie Klaverblad en
- de stichting BAT (na verantwoording aan de subsidiegever) in het voorjaar te liquideren.
Het bestuur van de stichting BAT is tevreden met het besluit van GS van 13 december 2005.
Omdat voornoemd besluit zeer laat in het jaar is genomen en de normale provinciale besluitvor-
mingsprocedure tot februari zal duren, is de door ons gewenste vloeiende overgang van de
functie per 1 januari 2006 naar Klaverblad problematisch geworden.
Daarom vragen wij uw commissie er op aan te dringen dat de provincie, in overleg met BAT,
PP/CP Utrecht (de formele werkgever van de bouwkundig adviseur toegankelijkheid, de heer Job
Haug) en Klaverblad een zodanige regeling treft dat een breuk in de feitelijke continuering van
de functie BAT wordt voorkomen.
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Alle betrokken organisaties willen graag dat Job Haug van meet af aan in de nieuwe organisatie
een goede doorstart kan maken. Daarvoor is continuiteit in het dienstverband van de heer Haug
wel een voorwaarde.
In het memo van gedeputeerde Kamp wordt als tweede argument voor de onderbrenging van de
functie BAT bij Klaverblad de gewenste marktconforme financiering van de functie genoemd.
Dit lijkt momenteel aanzienlijk kansrijker dan voorheen. Als GS met het voornemen om de
subsidiering per 31 december 2007 definitief te beëindigen bedoelen dat de provincie dan de rol
van subsidiegever wil veranderen in die van betalende klant, dan is het in elk geval van belang
dat de functie BAT ook na die datum een onderdeel van Klaverblad blijft.”

De voorzitter constateert dat de commissieleden geen vragen hebben aan de heer Van Drunen.

Mevrouw Kamp licht ten aanzien van BAT het volgende toe. Het heeft inderdaad tijd gevergd
om onderzoek te doen naar BAT. Op 13 december jl. heeft het college van GS daarover een
besluit genomen en vervolgens  heeft deze commissie daarover een memo van haar ontvangen.
Zij vraagt of de commissie zich in dit besluit kan vinden. Haar voorstel is om de functie BAT te
continueren, ondanks dat daarover nog geen formeel besluit is genomen. De subsidiering kan ten
laste van de stelpost in de begroting worden gebracht. Op 1 januari 2008 wordt de subsidiering
beëindigd en gaat de functie over naar het Klaverblad en vindt financiering plaats door de
afnemers.
Zij antwoordt op een vraag van de heer Nugteren, dat hierover inderdaad overleg heeft plaatsge-
vonden met het Klaverblad en dat het Klaverblad zich geheel in deze oplossing kan vinden.

De heer Hooijer kan zich voorstellen dat een cliëntenorganisatie als het Klaverblad de toeganke-
lijkheid als een corebusiness beschouwt. Hij stemt ermee in de financiering in 2008 te beëindigen
maar het dienstverband als zodanig wel te handhaven. De geleidelijke inverdiencapaciteit van
deze dienstverlening wordt z.i. wel meer gestimuleerd door toepassing van een glijdende schaal,
nl: 80% in 2006, 60% in 2007, 40% in 2008, 20% in 2009 en daarna beëindiging van de subsidie.
Hij vraagt of de gedeputeerde hierover wil nadenken en dit als optie mee wil nemen in de uitein-
delijke besluitvorming.

De heer Overbeek laat weten dat ook de PvdA het positief vindt dat er een structurele oplossing
voor dit punt is gevonden. Het toegankelijk maken van de samenleving vraagt om een geïnte-
greerde aanpak. De suggestie van de VVD is wellicht het overwegen waard. Wanneer de subsidie
na twee jaar wordt afgebouwd kan er wellicht, vóór 1 januari 2008, een evaluatiemoment worden
ingebouwd teneinde na te gaan of zich daadwerkelijk voldoende inverdienmogelijkheden voor-
doen.

Mevrouw Pieper complimenteert de gedeputeerde met het behaalde resultaat. Het CDA kan
instemmen met de termijn van twee jaar. Wanneer zaken in die twee jaar anders lopen dan
beoogd, dan zal er ongetwijfeld een moment komen waarop bijstelling mogelijk wordt.

De heer De Vries laat weten dat D66 instemt met het voorstel van de gedeputeerde. De verdere
uitwerking van het voorstel zal in januari aan de orde komen.

De heer Van Kranenburg deelt mede dat ook de CU zich in het voorstel kan vinden om zo de
continuïteit in de functie BAT te waarborgen.

De heer Nugteren laat eveneens weten dat hij met dit voorstel kan instemmen.
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De voorzitter constateert dat de commissie zich kan vinden in het voorstel van gedeputeerde
Kamp. Dit voorstel zal inhoudelijk worden besproken in de vergadering van januari.

* Mevrouw Kamp deelt vervolgens mede dat de provincie een definitieve intentieovereenkomst
over domotica heeft afgesloten met een drietal partijen, nl.
- een combinatie van Amant en Portaal Eemland (aansluiting voor 55 cliënten).
- een combinatie tussen Aviant en Portaal Utrecht (aansluiting voor 70 cliënten)
- combinatie van de Vierstroom en SWW (aansluiting voor 100 cliënten).
Voorts is gebleken is dat er met twee andere groepen geen intentieovereenkomst kan worden
aangegaan, omdat daar op korte termijn geen resultaten haalbaar zullen zijn.

* Voor wat betreft de stand van zaken CMO, deelt mevrouw Kamp mede dat de Stichting CMO op
4 november 2005 is opgericht. Per 1 januari 2006 zal de fusie gerealiseerd kunnen worden. Op
10 november jl. heeft de stuurgroep geconstateerd dat het proces naar wens verloopt; ook ver-
loopt de personele invulling van het CMO goed. Alle betrokkenen weten waar ze aan toe zijn. Er
wordt een Raad van Toezicht ingesteld waarin ook externe leden, zoals mevrouw V.d. Nat en
dhr. Dekker, participeren alsmede twee vertegenwoordigers van MIU en Schakels.
Inhoudelijk bemoeit de provincie zich niet met de benoeming van de nieuwe directeur, mits de
procedure zorgvuldig in acht wordt genomen. Het is de bedoeling dat er op 1 januari wordt
voorzien in de invulling van de directiefunctie op interim basis, een en ander onder verantwoor-
delijkheid van de Raad van Toezicht.
Ten aanzien van het opdrachtgeverschap van de provincie, werd er een conferentie georganiseerd
om zaken verder uit te werken. Er is een PSC cyclus met elkaar afgesproken, en deze week zal
het subsidiebesluit voor 2006 definitief worden afgerond.
De nieuwe naam van het CMO wordt Alleato (bondgenoot), centrum voor maatschappelijke
ontwikkeling.

De heer Pollman stelt de volgende vragen:
- Heeft de gedeputeerde het vertrouwen dat er op 1 januari a.s. een organisatie staat die kan

voldoen aan de doelstellingen van de provincie Utrecht en die in 2008 afgerekend kan
worden op die doelstellingen?

- De directeur zal niet per 1 januari 2006 worden aangesteld. Komt er een periode zonder
directeur, of blijft de interim directeur voorlopig? Wordt er naar een externe directeur ge-
zocht, niet zijnde vanuit de beide organisaties?

De heer Nugteren begrijpt van de gedeputeerde dat de betrokken werknemers weten waar zij aan
toe zijn. Hij vraagt of een en ander voor betrokkenen schriftelijk is vastgelegd. Ook vraagt hij of
het organisatieplan inmiddels door de OR is goedgekeurd. Tevens wil hij graag weten wanneer er
een nieuwe directeur zal worden aangesteld en hoe de directievoering in de tussenliggende
periode wordt opgelost. Hij vraagt of de kosten daarvan voor rekening van de provincie komen.

De heer Klarenbeek memoreert dat de VVD de nodige zorg had over de frictiekosten die op ruim
€ 3 miljoen begroot waren. Hij vraagt of er inmiddels meer zekerheid bestaat over de hoogte van
de frictiekosten.

Mevrouw Kamp deelt mede dat er een nieuwe organisatie zal ontstaan, die op 1 januari 2008
inderdaad kan voldoen aan de kwaliteitseisen die daaraan worden gesteld, gelet op de over-
gangstermijn van twee jaar die is afgesproken. Zij heeft alle vertrouwen in het functioneren van
de nieuwe organisatie.
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Een van beide zittende directeuren zal niet worden benoemd tot nieuwe directeur. Zij weet niet of
er een externe wervingsprocedure voor de functie in gang wordt gezet. Het gaat hier immers om
een bevoegdheid van de Raad van Toezicht. De huidige interim-directeur van het CMO zal
voorlopig blijven functioneren, op verzoek van de Raad van Toezicht. De kosten daarvan komen
voor rekening van MIU en Schakels en komen niet ten laste van de provincie Utrecht. Het budget
voor de frictiekosten ad € 3 miljoen zal niet worden overschreden.
Inderdaad weten alle medewerkers wat er van hen wordt verwacht. Inmiddels zijn er ook proce-
dures in gang gezet. Vier medewerkers zijn op eigen initiatief vertrokken; negen medewerkers
zijn ontslagen, vierentwintig medewerkers stromen door naar de nieuwe organisatie.
De projectleider zet uiteen dat beide ondernemingsraden hebben ingestemd met het fusieproces
en deze week verwacht hij een positief advies van beide ondernemingsraden over het organisa-
tieplan.
De heer Nugteren tekent hierbij aan dat het proces toch erg traag is verlopen en dat het in de
uitvoering op diverse punten heeft gehaperd.

* De heer Nugteren deelt mede dat er in het kader van De Kei van Utrecht (prijs voor
amateurkunst) 54 reacties zijn binnengekomen. Uiteindelijk zal het publiek uit een twintigtal
reacties de vijf beste selecteren en deze worden voor de prijs voorgedragen. Uiteindelijk zal de
jury bepalen wie voor de prijs in aanmerking komt.

* Voorts memoreert de heer Nugteren dat hij de commissieleden per mail heeft geïnformeerd over
de wijze waarop een visie kan worden ontwikkeld over de regionale steunpunten mantelzorg.
Op 16 januari zal over genoemd onderwerp een korte bijeenkomst worden gehouden.

* Voorts deelt de voorzitter mede dat mevrouw J. Stam per 1 januari a.s. geleidelijk haar
werkzaamheden in het provinciehuis gaat hervatten. Namens de commissie zal haar een nieuw-
jaarswens worden toegezonden.

4. Vaststellen van het verslag van 21 november jl.
Het verslag van deze vergadering wordt, met in achtneming van het wijzigingsblad, vastgesteld.

De heer De Vries verwijst naar pag. 11 waar ambtelijk wordt gerefereerd aan het beheerssysteem voor
het archeologisch depot. Hij vraagt of de commissie daarover meer informatie kan ontvangen. Zo vraagt
hij of alle andere provincies gebruik gaan maken van het systeem van de provincie Noord Holland. Ook
is het hem niet duidelijk of het systeem aansluit bij dat van de stad Utrecht.
De voorzitter zegt toe dat de heer Van Bergen zal worden verzocht deze vraag via het verslag te
beantwoorden.

Nadere informatie betreffende het beheerssysteem voor het archeologisch depot
"De provincie Noord-Holland heeft haar depotbeheersysteem eind 2005 aan andere provin-
cies aangeboden. Er zijn nog geen concrete afspraken met andere provincies. Als we verdere
gesprekken aangaan is primair van belang te beoordelen of een systeem aansluit bij onze in-
terne GIS-systemen, zodat het intern beheerd kan worden en kan worden gekoppeld aan het
CHS-bestand. Met stad Utrecht zal hierover nog worden overlegd."

Toezeggingen:
Bibliotheekontwikkelingen
Mevrouw Vonk verzoekt in de volgende vergadering om een schriftelijke rapportage van de heer Van
Bergen over de regiovorming en over de vorming van het SUB. Immers, afgesproken is dat deze
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commissie per kwartaal over de voortgang terzake zou worden geïnformeerd. De fractie van D66
ondersteunt dit voorstel van het CDA.
De voorzitter zegt toe dat dit verzoek aan de heer Van Bergen zal worden voorgelegd.

5. Rondvraag
- De heer Van Dijk memoreert dat het kabinet een bedrag van  € 33 miljoen extra inzet voor de

jeugdzorg. Hij vraagt welk bedrag daarvan voor de provincie Utrecht wordt bestemd en voor
welke doelen de provincie Utrecht het bedrag gaat inzetten.
Mevrouw Kamp antwoordt dat zij deze commissie daarover schriftelijk zal informeren.

- Op voorstel van de heer Van Kranenburg, zal de heer Witteman wegens opname in het
ziekenhuis een kaart van deze commissie ontvangen.

6. PS voorstel initiatiefvoorstel alfabetisering van de CDA-fractie
De voorzitter vraagt of de commissie van mening is dat de suggesties, die in de vorige vergadering naar
voren zijn gekomen, in voldoende mate in het aangepaste initiatiefvoorstel van het CDA zijn verwerkt,
dit ter voorbereiding van de discussie in provinciale staten.

De heer Hooijer constateert dat dit voorstel motieven van economische aard bevat. Om die reden dient
het voorstel ook aan de commissie IME te worden voorgelegd. Overigens vindt de VVD het een goede
zaak dat er in het voorstel niet langer wordt gesproken over een bedrag van € 1,5 miljoen.

De heer De Vries vindt het eveneens een goede zaak dat niet langer melding wordt gemaakt van het
bedrag van € 1,5 miljoen. Voor wat betreft de uitwerking van het tweede punt stelt hij het volgende
voor:
- Nagegaan moet worden of de inzet van de provincie aansluit bij het aanvalsplan van het rijk voor

laag geletterden.
- Geïnventariseerd moet worden wat er binnen gemeenten in deze provincie gebeurt voor de laag

geletterden.
- In het aangepaste voorstel wordt niet meer gesproken over de Stichting Lezen en Schrijven,

terwijl deze instelling juist voor het doen van onderzoek een goede partner kan zijn. Hij stelt
voor deze stichting opnieuw in het voorstel te vermelden.

De heer Nugteren laat weten dat voorliggend voorstel weliswaar op onderdelen verbeterd is, echter, GL
blijft van mening dat de provinciale taak op dit gebied onvoldoende wordt onderbouwd. De
gedeputeerde liet eerder weten dat de provincie een open huishouding heeft, maar dat neemt niet weg
dat taken met enige zelfdiscipline moeten worden opgepakt. Hij vraagt of de provincie een dergelijke
taak ook op zich zou nemen, wanneer er weinig financiële middelen voorhanden zouden zijn.
De heer De Vries memoreert dat de Staatssecretaris er voorstander van is dat provincies en gemeentes
actieplannen gaan ontwikkelen. Juist voor dat doel heeft hij een bedrag van € 4 miljoen beschikbaar
gesteld.
De heer Nugteren vervolgt dat het argument, dat er wellicht rijksmiddelen voor dit doel beschikbaar
komen, niet overtuigend is voor beantwoording van de vraag of bestrijding van analfabetisme al dan niet
tot de taken van de provincie Utrecht behoort. Analfabetisme is bovenal een sociaal vraagstuk. GL is
dan ook van oordeel dat een projectvoorstel alfabetisering in het kader van de Sociale Agenda moet
worden opgevoerd en ook vanuit de middelen voor de Sociale Agenda moet worden gefinancierd.

De heer Schiedon verwijst naar het bedrag van € 50.000,- voor een onderzoek. In andere provincies zijn
reeds onderzoeken uitgevoerd en mogelijk kan de provincie Utrecht daarmee zijn voordeel doen. De SP
wil voorkomen dat er dubbel werk wordt gedaan.
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De heer Van Kranenburg kan zich in grote lijnen vinden in voorliggend aangepast voorstel maar betreurt
het dat het voorstel vooral een economische argumentatie bevat. Er is ook een grote groep niet actieven
die niet of nauwelijks kan lezen of schrijven. Hij pleit ervoor deze groep niet uit het oog te verliezen.
Voorts wijst hij erop dat met name gemeenten weten waar zich in dit kader de maatschappelijke
knelpunten voordoen.

De heer Pollmann kan zich vinden in de aanpassingen in dit voorstel. Voorts memoreert hij dat het
aanvalsplan laaggeletterdheid van het kabinet o.a. de doelstelling heeft om 9 provinciale aanvalsplannen
tot stand te laten komen. Het is zaak dat de provincie Utrecht bij de 9 provincies gaat horen die een
provinciaal aanvalsplan hebben opgesteld.

De heer Klein Kranenburg begrijpt dat de commissie van oordeel is dat de aanpassingen hebben
geresulteerd in meer enthousiasme voor het initiatiefvoorstel van het CDA. Het is inderdaad verstandig
om kennis te nemen van het aanvalsplan van het rijk. De provincie Utrecht moet ervoor zorgen dat er
een provinciaal aanvalsplan wordt ontwikkeld; om die reden is het ook van belang het onderzoek uit te
voeren. Hij constateert vervolgens dat de meerderheid van de commissie voorstander is van het
uitvoeren van een onderzoek. Inderdaad moet er niet alleen aandacht zijn voor de economische
invalshoek. Hij zal nagaan of het voorstel alfabetisering via de Sociale Agenda kan worden bekostigd.

Gehoord de discussie, constateert de voorzitter dat deze commissie voorliggend initiatiefvoorstel van het
CDA rijp acht voor behandeling in de staten.

7. PS-voorstel FIFA WK voetbal onder de 20 jaar
Mevrouw V.d. Kamp complimenteert de gedeputeerde met deze evaluatie. Zij verwijst naar paragraaf
6.1, waarin conclusies en aanbevelingen zijn verwoord. De vraag is in hoeverre de vooraf gestelde
beleidsdoelen van de provincie zijn behaald. Het is bv. jammer dat de naamsbekendheid van de
provincie onvoldoende uit de verf is gekomen. Dit moet een extra punt van aandacht zijn. Gebleken is
dat er aan de organisatie het een en ander heeft ontbroken.
Zij vraagt wat er wordt gedaan met de aanbevelingen uit dit rapport voor volgende evenementen. O.a.
wordt melding gemaakt van het opstellen van een protocol, het opstellen van een checklist en een
sturingsmodel. In het bijzonder denkt zij aan het organiseren van evenementen in het kader van de
Vrede van Utrecht in 2013. Haar fractie waardeert het dat de kosten naar beneden zijn bijgesteld, hoewel
de uiteindelijke begroting niet geheel werd gehaald. Haar fractie stemt in met het besluit om extra
middelen beschikbaar te stellen.

De heer Nugteren heeft waardering voor de evaluatie en de organisatie van dit toernooi. Hij heeft
geconstateerde dat de organisatie in de provincie Utrecht beter was dan elders in het land.
Hij heeft begrepen dat dit toernooi voor de KNVB een financieel overschot heeft opgeleverd terwijl de
provincie Utrecht met een tekort wordt geconfronteerd. Dienaangaande vraagt hij om een toelichting.
Hij vraagt of er met de KNVB en met de FIFA wel voldoende onderhandeld is; hij betreurt het bv. dat
het Nederlands Elftal niet in Utrecht heeft gespeeld; juist dat had een betere naamsbekendheid tot gevolg
gehad.
Hoge verwachtingen waren er van het Utrecht Village, echter, deze zijn wat hem betreft niet
uitgekomen. Er werden slechts af en toe activiteiten georganiseerd en het Nederlands Elftal speelde niet
in Utrecht. Herhaling van het Utrecht Village volgens dit concept lijkt hem dan ook niet raadzaam.
GL kan met voorliggend voorstel instemmen maar wil wel graag een reactie op de vraag waarom er
landelijk een financieel overschot is, terwijl de provincie Utrecht met een tekort geconfronteerd wordt.

De heer Van Kranenburg laat weten dat hij dit voorstel eerst met zijn fractie wil bespreken.



7

Mevrouw Van Keulen begrijpt dat één van de conclusies is dat er waarschijnlijk meer jongeren zullen
gaan sporten. Het zou wel een goede zaak zijn wanneer die stelling met cijfers zou kunnen worden
onderbouwd. O.a. wordt het volgende aangegeven: “tegelijk dient het gemeentelijk en/of het provinciale
evenementenbeleid duidelijke kaders en randvoorwaarden te bieden.”  Zij heeft de indruk dat de
provincie geen evenementenbeleid heeft ontwikkeld. Zijdelings heeft zij vernomen dat het EK
jeugdvoetbal mogelijk ook in de provincie Utrecht gaat plaatsvinden. Wanneer de provincie daaraan
meewerkt is het wel zaak dat er een evenementenbeleid wordt ontwikkeld.
Haar fractie kan met dit voorstel instemmen. Overigens heeft zij begrepen dat het tekort van de
provincie Utrecht vooral betrekking heeft op de side events.

De heer Klarenbeek merkt op dat de VVD niet ontevreden is over het verloop van dit toernooi, echter,
de promotie van het toernooi alsmede de side events hadden te leiden onder de verkoop van kaartjes en
van plaatsen in de skyboxen. De VVD onderschrijft het oordeel van GL over het Utrecht Village;
spreker noemt dit qua kosten, opzet en resultaat een “flop”. Duidelijk is dat het Utrecht Village bij het
hockey toernooi veel beter heeft gefunctioneerd dan bij dit voetbaltoernooi. Hij heeft begrepen dat er
een deskundig bureau is ingeschakeld voor de opzet van het Utrecht Village. Wellicht dat dit bureau kan
worden aangesproken op de tegenvallende resultaten. Hij vraagt vervolgens of de SSMN kan bevorderen
dat er continuïteit in de U-Play  wordt verkregen.
Het is de vraag of de provincie zich in voorkomende gevallen wederom garant moet stellen voor
dergelijke grote bedragen. De VVD is van oordeel dat daarover eerst goed moet worden nagedacht.
Voor wat betreft de kosten, constateert spreker dat de garantie binnen het bedrag is gebleven. De VVD
kan dan ook met dit voorstel instemmen.

Mevrouw Kamp laat weten dat ook zij van oordeel is dat dit WK toernooi een geslaagd evenement is
geweest. De provincie Utrecht heeft zich vooral op de side events geconcentreerd. Dit is de eerste keer
dat de provincie Utrecht een dergelijk groot sportevenement heeft georganiseerd, tezamen met de stad
Utrecht. Vooral van de zaken die minder goed verliepen, is veel geleerd. De provincie heeft inderdaad
een bureau ingeschakeld, echter, dit externe bureau is niet op resultaten afrekenbaar. Wanneer zich een
volgend evenement aandient, zal opnieuw moeten worden afgewogen of de provincie Utrecht dat gaat
oppakken. Zo ja, dan zal het nu ontwikkelde draaiboek opnieuw worden gebruikt. Zij onderschrijft dat
achteraf duidelijk is geworden dat hockeyevenementen toch een heel ander karakter hebben dan
voetbalevenementen, ook qua publiek, inkomsten, sponsoring e.d.
Voorts geeft zij aan dat de sponsorinkomsten achteraf in de praktijk behoorlijk zijn tegengevallen, en om
die reden werd de begroting enkele keren naar beneden bijgesteld en kreeg het Utrecht Village een
sobere opzet.
Inderdaad heeft de KNVB een financieel overschot en de provincie een tekort aan dit toernooi
overgehouden. Dit is een gevolg van de duidelijke scheidslijn tussen het voetbal en de side events. Het
een kan niet met het ander worden uitgewisseld.
Achteraf kan men zich inderdaad afvragen of er voldoende met de KNVB en de FIFA is onderhandeld
omdat het Nederlands Elftal niet in Utrecht heeft gespeeld. Daarentegen is wel overeengekomen dat de
finale en de halve finale in Utrecht zouden worden gespeeld en dat is ook gebeurd.

De voorzitter constateert dat de commissie voorliggende evaluatie vaststelt en ermee kan instemmen dat
er een bedrag van € 84.475,- uit de middelen Agenda 2010 beschikbaar wordt gesteld ter dekking van
het ontstane tekort.
Met in achtneming van het voorbehoud van de heer Van Kranenburg, kan voorliggend voorstel in
principe als sterstuk aan de staten worden gepresenteerd.
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8. Presentatie door mevrouw D. Buckers betreffende integratie
Mevrouw Buckers houdt aan de hand van sheets een presentatie over integratie. De desbetreffende
sheets zullen als bijlagen bij dit verslag worden gevoegd. Voorts wordt verwezen naar de notitie onder
agendapunt 12.

Mevrouw Van Keulen laat weten dat zij met de drie genoemde thema’s kan instemmen. Haar voorstel is
wel om aan Integratie en Jeugd ook het element Sport toe te voegen. In het kader van Integratie en Werk
doet D66 de aanbeveling om het Brabantse project “Kleurrijk Brabant” ter hand te nemen.

De heer Klarenbeek laat weten dat vooral de elementen Integratie en Veiligheid de aandacht van de
VVD hebben. Op dit vlak ligt een belangrijk maatschappelijk probleem. Zijn voorstel is om Integratie en
Veiligheid als vierde thema op te voeren.

Mevrouw Pieper heeft de indruk dat integratie zich vooral concentreert op allochtonen. Zij heeft daar
toch wat moeite mee. Integratie is een zeer breed begrip en het gaat er juist om dat men zich richt op de
groep mensen die buiten de boot dreigt te vallen en dat zijn niet alleen maar allochtonen. Van belang is
het dat de projecten een positieve uitstraling hebben. Wellicht dat projecten, die elders in gang zijn
gezet, in de provincie Utrecht worden nagevolgd. Voorts is het van belang dat er financiers voor
projecten worden gevonden, met name voor de lange termijn.

De heer Najib meent dat er in voorliggende notitie onvoldoende wordt ingegaan op het fenomeen
discriminatie. O.a. noemt hij in dit verband uitsluiting van allochtonen van stageplaatsen en
uitgaansgelegenheden in de grote steden. De PvdA hecht eraan dat ook aan dergelijke knelpunten
aandacht wordt besteed.
In plaats van het navolgen van het landelijk en het stedelijk beleid, kan de provincie Utrecht ook een
ander geluid laten horen. Zo kan de provincie gaan streven naar meer diversiteit in het beleid. De
overheid richt zich naar zijn mening, voor wat betreft integratie, nu nog teveel op allochtonen terwijl er
dienaangaande ook aan autochtonen “het nodige te sleutelen valt”.

De heer Nugteren laat weten dat zijn fractie met de drie genoemde thema’s kan instemmen, maar wel
vraagt hij met name aandacht voor het element Sociale Cohesie; vooral wil hij in dat kader pleiten voor
het steunen en het bevorderen van diversiteiten in het verenigingsleven.Terecht verwees de PvdA naar
het probleem van de discriminatie, echter, hij weet niet hoe dat probleem in dit verband zou moeten
worden aangepakt. Wellicht dat daarover nog eens nader kan worden nagedacht.

De heer Van Kranenburg laat weten dat hij het eerste en het derde element met elkaar in verband wil
brengen en dit wil koppelen aan het element Werk. Jongeren van 16 of 17 jaar worden voor belangrijke
keuzes geplaatst. Gezien de jeugdzorgtaak van de provincie en de provinciale verantwoordelijkheid voor
middelbaar onderwijs, zou de provincie zich met doelgerichte projecten vooral op die jongeren kunnen
gaan concentreren, teneinde te bevorderen dat kansarme jongeren een goede startpositie voor de
arbeidsmarkt krijgen.

Mevrouw Kamp begrijpt dat de heer Van Kranenburg een voorkeur heeft voor het koppelen van het
thema Jeugd aan het thema Integratie en Werk. Mogelijk levert dit toch een beperking op. Zij vraagt hoe
de overige commissieleden hier tegenover staan. De heer Nugteren heeft voorkeur uitgesproken voor het
thema Sociale Cohesie en Integratie en hij wil daar vooral het verenigingsleven bij betrekken.
In algemene zin meent zij dat de onderwerpen die door deze commissie zijn aangedragen, bv. sport en
jeugd, discriminatie, veiligheid en verenigingsleven, bij de verschillende onderwerpen kunnen
terugkomen. Nogmaals vraagt zij of de commissie met de drie thema’s kan instemmen.
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De heer Van Kranenburg heeft niet bedoeld te zeggen dat andere initiatieven op het terrein van integratie
niet interessant zouden kunnen zijn. Echter, de provincie moet zich z.i. toch enkele beperkingen in de
activiteiten opleggen. Zijn voorstel is logisch, voor de hand liggend en productief. Hiermee kunnen
jongeren, die bijna volwassen zijn, een stimulans krijgen om tot werkelijke integratie te komen en wordt
de maatschappij gestimuleerd om deze jongeren werkelijk een kans te geven.
Mevrouw Van Keulen vindt dit voor de hand liggend en sluit zich hierbij aan, nl. het koppelen van
Integratie en Werk aan Jongeren.
Ook de heer Klarenbeek kan zich daarin vinden omdat het element Veiligheid zich in het verlengde van
dat thema bevindt.

Mevrouw Pieper kan zich voorstellen dat een koppeling tussen Integratie, Werk en Jongeren teveel
beperkingen oplevert.

De heer Najib gaat ervan uit dat er bij de uitwerking van de voorstellen een logische samenhang tussen
de drie thema’s zal worden aangebracht. Hij wacht die uitwerking af en wil nu vooraf geen specifieke
koppeling maken tussen Integratie/Werk en Jongeren.
De heer Nugteren sluit zich bij de reactie van de PvdA aan.
Hij vindt Sociale Cohesie en het verenigingsleven in dit kader van groot belang omdat mensen daardoor
in staat worden gesteld zelf problemen aan te pakken en daardoor duurzame oplossingen in beeld
komen.

Gehoord de discussie, constateert de voorzitter dat de commissie de drie thema’s steunt maar dat fracties
daarin eigen specifieke aandachtspunten naar voren brengen. Waarschijnlijk zullen deze in de verdere
uitwerking van de concrete projectvoorstellen worden meegenomen. T.z.t. zullen deze ter beoordeling
aan de commissie worden voorgelegd.

9. Presentatie door mw. Martine Sluijs inzake de stand van zaken Nieuw Wonen Veenendaal-oost
Mevrouw Sluijs geeft aan de hand van sheets een presentatie over Nieuw Wonen Veenendaal-oost
De sheets treft u als bijlage aan bij het verslag.

De heer Overbeek merkt op dat de toegevoegde waarde van de provincie bij dit project duidelijk naar
voren komt. Wel vraagt hij hoe voldoende publiciteit en bekendheid aan dit voorbeeldproject wordt
gegeven, zodanig, dat de opgedane ervaringen met Nieuw Wonen ook elders kunnen worden ingezet.
Ook heeft hij weinig concrete informatie gehoord over de toegankelijkheid van de wijk door middel van
openbaar vervoer.

De heer Nugteren is eveneens enthousiast over dit project. Wel sluit hij zich aan bij de vragen van de
heer Overbeek. Hij heeft tijdens een bezoek geconstateerd dat bewoners optimaal bij de ontwikkelingen
worden betrokken. Zijn vraag is hoe die bewonersparticipatie blijvende vorm kan krijgen.

Mevrouw Kamp erkent dat men nu nog te weinig is toegekomen aan de publicitaire kant van het project.
In 2006 zal er in dat opzicht aan de weg worden getimmerd, zowel binnen als buiten de provincie
Utrecht; daarover zijn reeds afspraken met de communicatiemedewerkers gemaakt.
Op 26 januari a.s. zal de staatssecretaris een landelijke conferentie over dit project gaan bijwonen.
Hieraan zal de nodige publiciteit worden gegeven. De commissieleden ZCW worden hiervoor ook
uitgenodigd.

Mevrouw Sluijs memoreert dat mevrouw Kamp heeft gesteld dat openbaar vervoer noodzakelijk is voor
een levensloopbestendige wijk. Alle overige partijen hebben dat beaamd. Provincie en gemeente
bekijken op ambtelijk niveau of een aantal buslijnen kan worden aangepast, in de richting van deze
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nieuwbouwwijk. Vooruitlopend op de ontwikkelingen, zal een buslijn al vanaf 1 januari a.s. een andere
route richting nieuwbouwwijk gaan rijden. Het openbaar vervoer zal niet helemaal rendabel
geëxploiteerd kunnen worden maar gemeente en provincie zullen zich ervoor inzetten om een en ander
zo efficiënt mogelijk te gaan inrichten, mogelijk met behulp van een buurtbus en vrijwilligers.
Een vraag is gesteld over het betrokken houden van de bewoners bij het project. Momenteel wordt
ingezet op het enthousiast maken van bewoners voor dit project. Overigens is het huidige ontwerpproces
voor burgers nog vrij abstract. In relatie tot bewonersparticipatie wordt o.a. gedacht aan particulier
opdrachtgeverschap. Ook wordt overwogen burgers verantwoordelijkheid te geven voor het beheer van
hun directe leefomgeving.
Een vraag werd gesteld over het uitdragen van de opgedane ervaring en kennis. Gedurende het proces
zijn er over dit onderwerp publicaties opgenomen in vakbladen en in tijdschriften. Ook zijn er tijdens
symposia presentaties over dit project gehouden. Er zal een eindpublicatie verschijnen met daarin de
ervaringen die over Nieuw Wonen zijn opgedaan en deze zal breed worden verspreid.
Ook is de afspraak gemaakt dat de provincie waar nodig in zal gaan op vragen van gemeenten over
toekomstige Nieuw Wonen projecten. Tevens wordt nagegaan of de know how van de provincie kan
worden ingezet voor andere proefprojecten.
Ook op bestuurlijk niveau zal dit project onderwerp van bespreking zijn.
In het kader van het programma Wel Thuis zal het project Nieuw Wonen op de kaart worden gezet.
Mevrouw Kamp voegt eraan toe dat gemeenten, tijdens de coalitieonderhandelingen in het komend
voorjaar, ook van de nodige informatie over Nieuw Wonen zullen worden voorzien.

TER KENNISNEMING

10. Antwoorden op commissievragen Groen Links inzake projectplan Vrijwilligers en Mantelzorg
in het kader van de Sociale Agenda 2005
De heer Koopmanschap heeft de volgende aanvullende vraag. Hij heeft begrepen dat er in het huidige
programma ook initiatieven voor allochtone mantelzorgers worden ondernomen. Onlangs werd in het
journaal aandacht besteed aan allochtone ouders met een gehandicapt kind. Het hebben van een
gehandicapt kind wordt door hen veelal beschouwd als een opdracht van God. In Overvecht is er een
project voor mantelzorgers gestart. De forse toeloop van allochtone mantelzorgers, zal ertoe leiden dat
dit project moet worden beëindigd. Hij vraagt of de provincie extra middelen voor dit project kan
inzetten.
Mevrouw Kamp antwoordt dat de provincie geen geld zal bijplussen op tekorten van projecten van
derden, immers, de provincie moet zelf toegevoegde waarde aan een project kunnen leveren. Wel zegt
zij toe dat zij zal nagaan of de provincie binnen de gestelde criteria mogelijkheden heeft om een bijdrage
aan het project in Overvecht te leveren. Zij erkent het door de heer Koopmanschap gesignaleerde
probleem.

Het betreft hier een proefproject in de wijk Overvecht dat de GG&GD in april 2003 is gestart, samen
met Cumulus, Stade, Nizw. Het project heet 'Turkse mantelzorgers beter ondersteund'. Het project wil
meer bekendheid geven aan het bestaande ondersteuningsaanbod. Het project loopt goed, en heeft
inmiddels geleid tot een forse toeloop van allochtone mantelzorgers met als gevolg dat het steunpunt
mantelzorg Utrecht meer vragen krijgt, dan ze eigenlijk aan kunnen.
Op dit moment zijn er geen extra financieringsmogelijkheden voor het proefproject binnen de bestaan-
de regelingen van de provincie. Het project is een bestaand project, en is niet vernieuwend. Het project
richt zich bovendien alleen op de gemeente Utrecht.

Antwoord gedeputeerde Mw. Kamp
Bij de beantwoording van de heer Koopmanschap is het ook belangrijk te weten dat het steunpunt Mantelzorg
Utrecht een uitbreidingsverzoek heeft ingediend bij het Zorgkantoor. De provincie heeft het steunpunt mantelzorg
Utrecht gefaciliteerd om hun uitbreidingsvraag beter te onderbouwen. Begin 2005 heeft de provincie een
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onderzoek gefinancierd (uitgevoerd door Schakels) waaruit naar voren kwam dat het steunpunt het steunpunt
mantelzorg Utrecht uitbreiding behoeft. Het steunpunt mantelzorg Utrecht heeft dit rapport gebruikt om haar
uitbreidingsverzoek aan het zorgkantoor te onderbouwen (uitkomst is nog niet bekend). Mocht het zorgkantoor
het uitbreidingsverzoek honoreren, dan kan het steunpunt beter inspelen op de vraagtoename die veroorzaakt is
door het proefproject in Overvecht.

11. Uitvoeringsprogramma Jeugdzorg 2006
De heer Nugteren stelt voor dit punt voor de volgende vergadering te agenderen, echter, de overige
fracties hebben daaraan geen behoefte. Om die reden wordt zijn voorstel van de hand afgewezen.

12. Voorbereiding op presentatie over integratie

13. 3e kwartaalrapportage 2005 programma Agenda 2010

14.Sluiting
- De heer IJpma deelt mede dat dit zijn laatste commissievergadering is omdat hij de provincie

gaat verlaten. Hij dankt de commissieleden voor de prettige samenwerking.
- Op basis van de evaluatie in de vorige vergadering, heeft de voorzitter geconstateerd dat de

voorkeur van de commissie uitgaat naar een voorzitter met een ander profiel en een andere stijl
dan die van haar. Zij deelt mede dat zij het Presidium heeft verzocht een andere voorzitter voor
deze commissie aan te stellen en dat zal via het fractievoorzitterconvent gaan plaatsvinden.
Mevrouw Van Keulen laat weten dat haar fractie het besluit van mevrouw Dekker zeer betreurt.
Zij weet niet of dit wel in lijn is met de bedoelingen van deze commissie. Zij zal in het fractie-
voorzitterconvent voorstellen om de functiebeschrijving voor commissievoorzitter snel vast te
stellen en een nieuwe voorzitter voor deze commissie te kiezen.

De heer Nugteren laat weten dat deze mededeling, wat hem betreft, een zeer onverwachte
uitkomst van de evaluatie is. Hij respecteert het besluit van mevrouw Dekker, maar betreurt
het wel dat zij deze conclusie heeft getrokken. Hij dankt haar voor haar inzet en voor de wij-
ze waarop zij de vergaderingen heeft geleid.
De heer Pollmann sluit zich aan bij de woorden van de heer Nugteren. Zelf heeft hij tijdens
de discussie in de vorige vergadering geen blokkade richting voorzitter ervaren, die tot haar
conclusie zou moeten leiden. Ook hij dankt mevrouw Dekker voor haar inzet.

Mevrouw Dekker sluit vervolgens de vergadering.
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Wijzigingen op het verslag van de statencommissie ZCW van 19 december 2005

Mw. Kamp
Blz. 2 derde alinea dient  de zinsnede "..... gaat de functie over naar het Klaverblad..."  ge-
schrapt te worden en achter "stelpost"  dient te worden ingevoegd  "nog toe te wijzen midde-
len".
Op blz.3 eerste alinea dient de zinsnede  "De voorzitter.........vergadering van januari." aldus
te worden aangevuld:  de alinea wordt: "De voorzitter constateert dat de commissie zich kan
vinden in het voorstel van gedeputeerde Kamp. Dit voorstel zal inhoudelijk worden bespro-
ken in de vergadering van januari 2006 en in P.S. van februari 2006 definitief worden afge-
kaart. De commissie geeft mw. Kamp fiat om de continuering van het dienstverband van de
consulent alvast te gaan regelen."

Blz.3 onder tweede sterretje  " zoals mw. Van der Nat en dhr. Dekker.."  wijzigen in " o.a.
mw. Van der Nat participeren.....".
De zinsnede "Er is een PSC cyclus met elkaar afgesproken en....."  dient veranderd te worden
in "Er is een Planning en Control Cyclus opgesteld en ......".

Blz. 4 dient de eerste zin veranderd te worden in " Geen van beide directeuren worden be-
noemd tot nieuwe directeur. Zij beslist niet over of er een externe wervingsprocedure voor de
functie in gang wordt gezet. Het gaat hier immers om een bevoegdheid van de Raad van Toe-
zicht. De huidige interim-directeur van het CMO zal voorlopig blijven functioneren, op ver-
zoek van de Raad van Toezicht. De kosten daarvan komen ten laste van de reserve van MIU
en Schakels en komen niet ten laste van de provincie Utrecht.".   Verder met "Het budget
voor de frictiekosten..............................  enz.

Blz. 8 2e alinea, laatste zin dient  ".......ter hand te nemen."  veranderd te worden in ".......als
voorbeeld te bekijken.".


